
Zápis ze zasedání Akademického senátu 
dne 23. 10. 2024 

 
Přítomni (členové akademického senátu): Mgr. Pavel Neset, Ph.D., Doc. Ing. Jiřina Bokšová, 
Ph.D., Mgr. Petr Kasal, Ing. Martin Juhas, Ing. Martina Beránek, Ph.D., Bc. Miroslav Landa 
(online), Bc. Milada Běhounková (online), Bc. Ema Hrubešová, Bc. Petr Malák (online), Kryštof 
Müller, 
Omluveni: -  
Hosté: Ing. Sandra Lacinová (CEO), prof. Ing. Ondřej Krejcar, Ph.D. (rektor), Mgr. Petr Šulc 
(prorektor), Mgr. Tereza Haklová 
 
Agenda: 
 
Informace a podněty na paní ředitelku ing. Sandru Lacinovou 
 

1. Zlepšení zázemí na Hejdovce 

• Z důvodu provozních omezení není v současnosti možné instalovat kávovar nebo 
automat na kávu na Hejdovce. Vedení školy jedná s Cukrárnou na Kopečku a Jazz Caffe 
o možných slevách pro studenty a akademické pracovníky. 
 

2. Kolostavy na pražské pobočce 

• Pražští studenti vznesli požadavek na umístění stojanů na kola na pražské pobočce 
(možné informace zjistí kolegyně ing. Kateřina Krechlerová). 
 

3. Změna pravidel vstupu na pražské pobočce 

• Paní ředitelka ing. Sandra Lacinová informovala senát o nových pravidlech vstupu na 
pražskou pobočku za účelem zvýšení bezpečnosti. Studenti budou do prostor školy 
vstupovat hlavním vchodem, zatímco akademičtí pracovníci využijí boční vchod. Všem 
zúčastněným bude zaslán informační e-mail s podrobnostmi. 
 

Informace a podněty na pana prorektora Šulce 
 

1. Akreditační návštěva ACBSP  

• V současné době čekáme na konečný verdikt od akreditační komise. 
 

2. Úpravy státních závěrečných zkoušek (SZZ) na magisterském stupni 

• Dne 22.10. 2024 byla studentům zaslána informace o změně formátu státních 
závěrečných zkoušek. 

• SZZ budou probíhat formou odborné rozpravy, během níž bude vybráno několik z 25 
předem definovaných okruhů. 

• Specializační SZZ bude rovněž probíhat formou rozpravy a bude vycházet z tématu 
závěrečné práce. 

• Studenti anglických programů obdrží tuto informaci v nejbližších dnech. 

• Všechny okruhy budou zveřejněny studentům nejpozději do Vánoc. 

• Akademičtí pracovníci požadují školení pro tento nový formát SZZ. 
 



3. RVŠ – předsednictvo 

• Pan prorektor informoval členy AS o aktuální agendě, která je v současné době 
projednávána na Radě vysokých škol (RVŠ). Hlavními tématy diskuze jsou novela 
vysokoškolského zákona, se zaměřením na volbu rektora vysokých škol, a problematika 
financování veřejných vysokých škol. 

 
4. Disciplinární řízení 

• Na pražské pobočce proběhlo disciplinární řízení, v jehož rámci bylo podmínečně 
vyloučeno 5 studentů. Bylo zdůrazněno, že podvodné jednání bude přísně potrestáno. 
V tomto konkrétním případě se jednalo o podvádění při psaní online testů.  

 
5. Zápis do AR 2024/2025  

• K 23.10. je na ŠAVŠ 1257 studentů. V tomto semestru je historicky nejvyšší počet 
nově nastupujících studentů a to 487.  

 
6. Výsledky studentského hodnocení výuky a podpůrné činnosti (úvodní zprávu 

přednesl prorektor mgr. Šulc). 

• Výsledky byly zveřejněny studentům, a to prostřednictvím AIS. Ankety se zúčastnilo 26 
% studentů.  

• Vedoucí kateder provedou hospitační činnost a reflexi situace, soustředí se zejména na 
nápravná opatření u významných odchylek od průměrných percentilů u jednotlivých 
předmětů a pedagogů. 

• V rámci výsledků je hodnocená úroveň předmětů i vyučujících velmi vysoko, hodnocení 
dopadá dobře.  

• Na konci dalšího semestru budeme opět apelovat na studenty, aby vyplňovali primárně 
slovní hodnocení (Hrubešová, Neset).  

• Rozvrhy se snaží sestavit tak, aby každý student měl cvičení a přednášky maximálně 4 
dny v týdnu (reakce prorektora mgr. Šulce na hodnocení ve studentském hodnocení 
ohledně rozvrhových akcí). Prorektor mgr. Šulc poukázal na komplikovanost 
sestavování rozvrhu vzhledem k počtu specializací a jazykových skupin. Členové 
Akademického senátu souhlasí s tímto vysvětlením. 

• V Informačním systému AIS neustále probíhají inovace. Pro větší přehlednost existuje 
také informační portál Campus 360. Škola je otevřena připomínkám, které mohou být 
aplikovány.  

 
6.1. Podnět studentů z na studijní předmět v rámci specializace Podniková ekonomika a 
manažerské informatika. 
 

• Datová analýza a databáze – Výuka probíhá převážně na papíře. Bylo by vhodné zvážit 
zařazení interaktivních programů, jako jsou DataCamp, SoloLearn nebo Udemy, které 
by mohly studentům poskytnout praktické zkušenosti.  

• Využití internetu při zkouškách z programování 

• Studenti mají možnost otevřít diskusi s vedoucím katedry a podílet se na posunu oboru 
vpřed.  

 
 
 



Reakce (prorektor mgr. Šulc na základě zmapování situace): 

• Je důležité, aby studenti v případě nespokojenosti s předměty, resp. jednotlivými 
problémy psaly podněty do evaluace. Následně se bude vedení katedry i škola těmito 
podněty zodpovědně zabývat. 

• Analýza dat a databáze (Bc.), Datové inženýrství (NMgr.) - Vedle „programování na 
papír“, mohou studenti v předmětech provádět i „ostré programování“, tj.  ze školy i z 
domova ze svého PC se mohou připojit k externímu databázovému stroji. 

 
 Opatření: 

• Do výuky budou v krátkém čase implementovány též praktické příklady. Tj. bude 
zajištěno ve větší míře propojení s externím databázovým strojem, na kterém budou 
moci studující úlohy testovat a s nimi experimentovat. 

 
6.2. Podnět studentů na cizince studující v českých programech: 

• Někteří zahraniční studenti v českých programech nemají dostatečnou znalost češtiny. 
To zpomaluje výuku, protože učitelé musí častěji individuálně vysvětlovat látku. 
Studenti také mají problém v týmových projektech, kde je komunikace klíčová. 
 
Reakce (prorektor mgr. Šulc): 

• Akademický senát byl informován, že studenti, kteří nematurovali z českého jazyka, 
mají povinné čtyři hodiny češtiny týdně. 

• V případě týmových prací mohou studenti v takových případech komunikovat v 
angličtině. 

• Akademici by měli dbát na to, aby míra ohledu na studenty s nedostatečnou znalostí 
češtiny nebyla na úkor studentů, kteří češtině rozumí. 

 
6.3. Podnět studentů ohledně video nahrávek přednášek: 

 
Podnět: 

• Členové studentské komory se dotázali na možnost přístupu k nahraným přednáškám. 
Jelikož se toto téma již řešilo na předchozích zasedáních, žádají o informaci ohledně 
aktuálního stavu. 
 
Reakce (prorektor mgr. Petr Šulc): 

• Zatím nahrávání přednášek není řešeno centrálně, záleží na předmětu a učiteli. Bude 
zmapováno, v jakých předmětech se již nahrávky zveřejňují.  

• V některých předmětech nelze dodat nahrávky, protože data se neustále mění.  

• Ze strany akademiků panuje obava, zda budou studenti docházet na přednášky, pokud 
budou k dispozici online videa. Studenti však tato videa nevnímají jako náhradu, ale 
spíše jako podporu při studiu. 

 
6. 4. Podnět studentů na možnost Sodobaru 

• Na základě průzkumu mezi studenty dospěla studentská komora k závěru, že studenti 
mají primárně zájem o perlivou vodu. Z tohoto důvodu žádáme o výměnu stávajícího 
sodobaru, u kterého je dostupnost perlivé vody nedostatečná. 
 
 



Ostatní: 
 

7. ESG strategie 
 Mgr. Haklová představila akademickému senátu strategický plán ESG na Škoda Auto 
Vysoká škola. 

• Na základě výsledků workshopu byl vytvořen akční plán, který vymezuje směr, 
kterým se chce organizace ubírat. Každý rok bude strategie vyhodnocena a výsledky 
budou zahrnuty ve výroční zprávě. K dispozici bude také prezentace, která 
podrobněji představí jednotlivé kroky a cíle strategie. Projekty v rámci této 
strategie by měly být dlouhodobě orientované, aby přinášely trvalé přínosy. 

• Senát požádal o zpřístupnění dokumentu k přečtení (prezentace je přílohou tohoto 
zápisu). 

 
8. Volba do disciplinární komise  

• Z důvodu ukončení studia dvou studentů, kteří byli členi disciplinární komise bylo 
nutné vybrat dva řádné členy a dva náhradníky.  

• Všichni nominovaní souhlasili s kandidaturou. 

• Nominováni byli studenti: 
o Jan Uma 
o Tadeáš Bíman 
o Matyáš Votoček 
o David Jelínek 
o Tomáš Kosík 
o Jakub Hašek 
o Jonáš Plavecký 

 

• Po diskusi Akademický senát navrhl Matyáše Votočka a Davida Jelínka jako řádné 
členy disciplinární komise a Jana Umu a Jakuba Haška jako náhradníky. Hlasování 
dopadlo s výsledkem 9/0/2 (pro/proti/zdrželi se). 

• V souladu s článkem 5 Disciplinárního řádu ŠAVŠ bude návrh předložen 
prorektorovi ŠAVŠ mgr. Petru Šulcovi k doporučení. 

 
9. SKRVŠ 

• Studentky Hrubešová a Běhounková informovaly o dění ve studentské komoře 
Rady vysokých škol (RVŠ). Hlavním tématem je nyní novela vysokoškolského 
zákona, přičemž se SKRVŠ zaměřuje zejména na problematiku stipendií a 
doktorského studia. 

• Dále studentky oznámily plán na uspořádání výjezdního zasedání SKRVŠ v září 2025 
na ŠAVŠ, přičemž rozpočet 30 000 Kč byl vedením schválen. Momentálně probíhá 
zjišťování dostupnosti ubytování pro delegáty SKRVŠ. 

 
 
Příští zasedání akademického senátu je plánováno na 16. ledna 2025 po oficiální části 
workshopu ŠAVŠ (zasedání Akademického senátu bude součástí programu Workshopu). 
 
 
Zapsal: Ema Hrubešová, Milada Běhounková. Schválil: Pavel Neset (předseda AS). 


